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	頭籤
	得此頭籤者，代表百事順利、大吉
	This divination tells of the greatest possible good fortune, shining most auspiciously on every aspect of your life, provided only that you hold sincerely true to your faith.
	

	1. 曉日瞳瞳萬象融
河清海晏慶年豐
生逢盛世真歡樂
好把心田作化工
	此籤表示要得籤者凡事稱心如意，把握此次良機，勇往直前，去實現目標，可以拭目以待，成功歡樂的到來。
	All is shaping up as you would wish, so grasp this good opportunity and press ahead boldly toward your goal. Success and happiness will come to you if you persevere. 
	万事思い通りです。好機を逃さずに前進し、願いを叶えましょう。成功の喜びが期待できます。

	2. 臣報君恩子報親
五倫無愧感神明
一帆順境憑君去
災難消除福祿生
	此籤表示停滯已久的運勢已轉好，如果現在有計劃或籌謀，不必猶豫不決，可以勇往直前了，如有好好把握，成功必屬於你。
	Things are finally looking up for you after what seems like an extended holding pattern. Do not hesitate if you already have a plan. Charge forward, and success will be yours for the taking. 
	長く滞っていた運気は好転しました。今の計画や構想は、躊躇せず進めましょう。好機を捉えれば、必ずや成功します。

	3. 前生結下好姻緣
今日相逢赤線牽
多福多男並多壽
一門喜慶此為先
	此籤表示時運已到，凡事均唾手可得，這都是多年來努力積德行善的成果，喜事連連，應好好珍惜。
	Your lucky time has come. Everything is ready to fall into your hands. This is the fruit of many years’ hard work and good deeds. Happy events will follow one after another, and you should cherish them well.

	好運の到来です。長年努力してきた善行が報われ、万事思い通りに運びます。次々に舞込む吉を大切にしましょう。

	4. 喜逢春令雨沾濡
草木萌芽正及時
志士經商皆得意
農夫多黍女多絲
	此籤表示得籤者多年的努力已在今年奏效了，過去不如意已成往事，現在已走上順遂的路，但不能因此而自傲或自滿，更應該感謝上天的恩賜，廣植善果，這樣才能持久下去。
	All your hard work of many years is paying off this year. Disappointments are a thing of the past, and now you are upon a smooth path. But you must not let this make you proud or self-satisfied. You need to thank heaven for its favor, and cultivate more good karma, for this situation to persist. 
	長年の努力が今年報われます。これまでの不如意は過去のもの。今後は順調です。しかし驕り高ぶってはいけません。神の恩恵に感謝し、善徳を積んでいかなければなりません。

	5. 却喜東風一夜催
萬花萬卉各爭開
黃金台上逢知己
酌酒看花意氣恢
	此籤提醒得籤者，所求的事要成功順利，是需要集眾人之力才能完成，不要獨斷獨行，不聽勸告而錯失機會。
	This is a reminder that the smooth achievement of what you seek requires the effort of many. Do not decide and act alone. If you do not listen to advice, opportunity will be lost.  
	物事は順調に成功となりますが、人々の力が必要です。独断独行で忠告を聞かなければ機会を逸します。

	6. 造物由來總好生
君今求我說分明
西風凜冽東風煖
自把存心仔細評
	此籤告誡得籤者，要走光明大道，取之有義、光明磊落，更不宜有求非份之財的妄想，如果違背天理道義，後果是不堪設想的。
	You need to follow the path of light, be righteous and straightforward, not deludedly yearn for riches without working to earn them. If you violate heavenly morality, the consequences will be too dreadful to imagine. 
	明るい前途を歩みたいならば、不正をせず、公明正大であることです。分不相応の財を持とうとするのは天の理に悖り、不安な先行きしかありません。

	7. 滿目風雲咫尺迷
胡為惘惘欲何之
不如急把船頭轉
省得狂波破膽時
	此籤表示凡事不利，現在如果有任何的計劃最好暫時擱住，不宜往前，現在不可多做妄想，凡事宜保守，並多作作善積德。
	If you have any plans, you’d best put them on hold for now, because all is unfavorable for going ahead with them. For now, do not hold on to vain hopes, be conservative in everything, and increase virtuous actions to accumulate merit. 
	何事においても不利です。計画などは一旦停止するのが上策です。あれこれ考えず、守りに入ってより多くの善徳を積みましょう。

	8. 積德如君幾十年
何須禮拜問神仙
一帆順境誰能及
利有攸往涉大川
	此籤表示得籤者所求之事都能稱心順利，若現在有遇到困境，不要放棄，繼續去做就有會有如意的結果。
	All you ask for can be satisfied smoothly. Don’t give up if you encounter difficulty. Persevere and you can gain the results you wish for. 
	万事順調に運びます。苦境にあっても、諦めずに努力し続ければ、思い通りの結果が生まれます。

	9. 世事怎能獲萬全
總憑一點好心田
吉凶禍福惟人召
我本無私亦不偏
	此籤表示心態會影響結果，有因必有果，有果必有因，心存良善的心，自然會造就好的運氣。
	Attitude influences the outcome of things. Every effect must have a cause, and every cause must have an effect. If you stay good in heart, you will naturally earn good fortune.
	結果は心がけ次第です。原因あって結果あり、結果に原因あり。善の心があれば、好運が呼び込まれます。

	10. 泰極否來汝不知
尋環往復道無私
回思昔日風光好
却悔今朝禱告遲
	此籤表示事情發展到一定程度，就會轉化到它的對立面，好事會變壞事，這也是自然的規律，也可以說是命運。此時只要好好覺悟，多多反省，並向所膜拜的神明禱告，懺悔，或許有轉變的時候。
	When matters develop to a certain point, reversal will occur, with good becoming bad. Such is the law of nature, which can also be called fate. At a time like this, as long as you reflect well, look more deeply into yourself, pray to your deities, and are penitent, perhaps it may be a time of transformation.
	物事が一定程度に達せば、反対側に流れていきます。吉が凶へと転じるのは自然の理であり、命運でもあります。しっかりと自覚して反省し、神の前で祈り、懺悔すれば、あるいは変化が訪れるかもしれません。

	11. 驚風駭浪失西東
一盞神燈照碧空
急向前途求解脫
上靝憫惻是愚蒙
	此籤表示得籤者目前需等待時機，時候到了自然就會有機會和兆頭出現，或許可獲得貴人得幫助，也勸勉得籤者要懂得自我反省和檢討。
	You need to bide your time for now. Opportunity and portent will naturally appear when the time is right, or else you may receive the help of a benefactor. Be advised, as well, to grasp self-reflection and self-examination. 
	今は時機を待ちましょう。時が来れば機会や兆しは自ずから現れますし、救いの手が差し伸べられます。反省を忘れないようにしましょう。

	12. 汝曹遂未泛重洋
順意遊行自主張
得利須知尋退步
免數失足悔難當
	此籤勸誡得籤者，做任何事或是為人處世要求得平順，心安理得，除了反省檢討，這樣求神庇佑，並作福積陰德向善，才可以有光明前途。
	Whatever you do or is asked of you, you must try to do smoothly and with peace of mind. Self-reflect, ask the gods for their blessing, do good deeds, and then you can attain a bright future. 
	何をするにも世渡りも心を穏やかに安らかにしなければなりません。自分を見つめて神を敬い、陰に陽に善徳を積めば、前途に光が差します。

	13. 靝生富貴洵堪誇
畢竟相承積善家
告汝要言無別事
再能培植慶無涯
	此籤表示得籤者，謀事求財均大吉大利，做什麼事都非常順遂，要持續的積德行善，才讓此福份綿延下去。
	Your plans for pursuit of wealth are attended by great good fortune, and all your endeavors run smoothly. Continue to do good deeds to ensure that these blessings will last. 
	大吉です。万事順調に運びます。引き続き徳を積み善を行えば、この福も続いて行くでしょう。

	14. 十年窗下苦操修
今日彈冠事壯遊
萬里長風欣得意
直登彼岸不須愁
	此籤表示得籤者功成名就、一帆風順的命運即將來臨，可達到理想的目標。
	Your success and fame are favored by a benignant fate that is drawing close. You will be able to attain your most coveted goals. 
	功成り名遂げ、順風満帆。思い描いた結果が出るでしょう。

	15. 種稻高原逢旱歲
插苗低畝逢霖年
欲晴不晴雨不雨
天不絕人人絕天
	此籤表示諸事不宜，應該思考如何面對環境，自己本身也是要努力改變，重新出發。
	All things are working against you. You should think about how to face up to your situation, and strive from within yourself to change things, so that you can make a fresh start. 
	万事に良くありません。如何にして周囲に対処するかを考え、自分を変える努力をして再出発しましょう。

	16. 若看靈旗忽轉東
定知好事與從容
神僊庇祐需恩報
一柱心香帝座通
	此籤表示得籤者功成名就的機會來了，要好好把握，順風而行，不可以改變心意。要勇往直前，要珍惜這一份得來不易的福報並且飲水思源。
	You have a chance to achieve success and fame. You must grasp it well, sail with the current, and not have second thoughts. Forge boldly ahead, cherish this hard-to-gain karmic reward, and do not forget whence it origins.
	願ってもない成功の機会です。この機を捉え、流れに乗りましょう。心変わりは厳禁です。勇敢に前進し、この得難い福とその源を大切にしてください。

	17. 求名從此是亨衢
求利剛逢是利區
但許一心求一事
不容兩念並馳驅
	此籤表示現在是得籤者財星高照之時，只要專心一致，專心一意做一項工作，奮發圖強，一定會成功的。
	Your “money star” is now shining high. As long as you stay single-mindedly focused on one job, exerting yourself with stamina and vigor, success will be assured. 
	財運が到来しています。一意専心、一生懸命に仕事に取り組めば、必ず成功します。

	18. 汝是懸崖一樹梅
一塵不染向春開
待看綠葉成蔭後
結子滿枝調鼎來
	此籤其免得籤者籤能有所堅持和忍耐，雖然歷盡風霜，但終能逢凶化吉。
	Persevere and be patient. You will weather the storm and eventually be able to turn bad luck into good fortune.
	強い信念と忍耐の心を持ちましょう。紆余曲折はありますが、最後には吉となります。

	19. 渭川頭白一漁翁
遇合來時便不同
莫道蹉跎心便冷
須將忍耐付窮通
	此籤告訴得籤者，只宜待時，早期凡事應忍耐，多充實自我，辛苦過後有貴人來幫忙，一切問題獲得解決，只要忍耐到最後結果是好的。
	Bide your time, bear with everything at the beginning, enhance self-cultivation, and after the bitter time has passed, a benefactor will come to your assistance, and all of your problems will be solved. You just need to be patient until all turns out good in the end. 
	今は待つべきです。何事も最初は忍耐が必要で、自分を磨くことを心がければ、困難に救いの手が差し伸べられ、解決します。忍耐が好結果を齎します。

	20. 制虎降龍靜煉丹
從今縱躍出玄關
前途一片風光好
不到蓬萊只等閒
	此籤表示得籤者時來運轉，可以脫離不如意的事，現在可以專心從事你的事業，從此霉運遠離，前途一切光明。
	Things are changing for the better, and you can leave behind unhappy events. Now you can focus on your occupation, draw well clear of ill luck, and look forward to an all-bright future. 
	不如意から脱する転機の時です。物事に一生懸命に取り組めば、不運は離れ、前途に光明が差し込みます。

	21. 汝今行運未全通
且待來春萬象融
疾病漸瘳元氣復
自然事事稱心冒
	此籤表示得籤者要安份守命，一切暫且等待，擱置一邊，需做好萬全準備，等待時機一到，一切都可以漸入佳境。
	You must abide by your fate, and put things on hold while you make every preparation for opportunity to arrive. When that time comes, everything can turn out for the best. 
	本分をよく守り、何事も一旦脇に置いて待ちましょう。万全の準備をなして時機を待てば、全てが最高潮に向かいます。

	22. 福澤從來未易求
枉勞心力費鑽謀
到頭無益徒貽笑
疾病相侵萬事休
	此籤表示得籤者需要腳步放慢，暫時忍耐過一陣子再出發，現在靜候時機，等待時運來臨的時候。如果堅持要去奔波，必風雨交加，忙碌無成。
	Slow things down and hold still for a while before you take off for another go. Now, just wait for opportunity to come knocking on your door. If you insist on pressing ahead, you will have to contend with turbulence, and your efforts will be fruitless.
	歩みを緩め、しばし我慢してから再出発しましょう。今は時運の到来を静かに待つ時です。たとえ走り続けても、苦労が絶えず、無駄に終わります。

	23. 行船共識賴神明
椗舵常數要小心
莫到急流方着力
閒中打點免災星
	此籤表示得籤者今年年運欠佳，一切缺欠吉利，事事均不如意，要謹慎小心。
	Fate has dealt you a bad hand this year, and you have been thoroughly out of luck. Nothing is going your way, and you need to be very cautious. 
	今年は運気が悪く、何事にも不如意です。細心の注意を払いましょう。

	24. 共道今年勝舊年
家門氣象覺熙恬
勤君得隴莫望蜀
却省中懷似火煎
	此籤勸勉得籤者要有知足常樂的心境，不可以貪得無厭，因此而能省下許許多多不如意及繁雜的事。
	You need to keep in mind that happiness lies in contentment. Do not covet what you do not have, and then you will be spared from many dissatisfactions and complexities. 
	足るを知り、貪欲や欲張りは固く慎みましょう。それでこそままならぬ事や厄介事が避けられます。

	25. 太阿在手凜然寒
碧眼胡兒仰面看
從此進身高處立
一呼百諾指揮間
	此籤表示得籤者將有升遷或被指派任務而獲得授權之事，所以應注意凡事自重而後人重之。 
	A promotion or work assignment and empowerment is on the horizon. Therefore, you must pay attention to conducting yourself with dignity in all things, and making yourself valuable so as to be valued.
	昇進または課された任務により、権力を得ます。そのため言行を慎み、重んじられるようにしましょう。

	26. 克勤克儉有嘉謀
為利須兼十倍收
急把紫鞭鞭紫馬
[bookmark: _GoBack]看君絲帛積山頭
	此籤表示得籤者所謀皆成，可以在條件齊全的情況下放手去做， 那麼將可看到獲利，甚至有意想不到的成果堆積如山。
	Your plans are set to come to fruition. When all of the conditions are in place, you can go ahead with a free hand, and are likely to see good profit from it – even piling up such gains as surpass your wildest dreams.
	計画は成就します。条件が揃ってから取り組めば、利益のほか、思いがけない成果も豊富に得られます。

	27. 公子王孫作主人
豈愁豪俠與頑器
官清馬瘦休懷恨
到底身貧道不貧
	此籤表示得籤者凡事應奉公守法，別受他人影響而改變原則，如此順心如意。
	You should be just and respect the law in all matters. Do not be swayed by others into departing from your principles, and thus all will go well for you.
	不正をせず、他人の影響で原則を変えなければ、思い通りになります。

	28. 公子王孫作主人
豈愁豪俠與頑器
官清馬瘦休懷恨
到底身貧道不貧
	此籤表示得籤者，凡事應審慎保守，才可免於別人有機可乘，防患免禍。
	Be cautious and conservative in all matters, then you may avoid being taken advantage of by others, and stave off misadventure.
	何事も慎重に行えば、人に付け入る隙を与えず、厄介事を免れます。

	29. 作善應須降百祥
門庭具盛事非常
濟人初願君無負
看此堂前桂子香
	此籤表示得籤者，凡事都有喜無凶，只要動機良善皆可放手而為，無悔的服務、幫助人都會有更好的收穫與回報。
	Everything bodes well for you. Just as long as you act with good motive, you can act with a free hand. Open-heartedly serving and helping others will yield the greatest profit and reward. 
	何事も吉です。良い心がけで取り組んで行きましょう。真心の奉仕や人助けで更に良い結果が得られます。

	30. 歛黛佳人仰看天
堂前鶴去月空圓
靝淵浩浩津涯遠
迅浪癡風恐覆船
	此籤表示得籤者所問之事多有變化起落，凡事宜謹慎退守，不可躁進，以免招來禍害。
	All you ask for has ups and downs, so you should step back with caution in all matters. Do not act precipitously, to avoid incurring misfortune. 
	幾度もの変化、紆余曲折があります。何事も早まらず、慎重に行えば、災いが逃れられます。

	31. 寒窗儒士遇昌時
天日清明奴隸知
朝野和諧魚鳥樂
狀元拜相慶雍熙
	此籤表示得籤者過去的不如意及陰霾都將過去，厄去福來，凡事將順心如意。
	Past disappointments and troubles will soon be behind you. Distress will give place to happiness, and all will go well for you. 
	これまでの不如意や不運が去り、福が訪れます。万事順調に運びます。

	32. 九轉丹砂功已成
臨風牽動覺身清
有人問我前程事
名利途中總稱情
	此籤表示得籤者所問之事，經過曲折多變而成，只要努力充實自己，最後皆能稱心如意，達成目標。
	What you ask for shall be gained after many twists and turns. So long as you diligently cultivate yourself, all will eventually be as you wish, and your goals will be achieved. 
	多くの紆余曲折があります。自分を磨く努力をすれば、最後には意に叶った目標が達成されます。

	33. 甜言巧語似開懷
纔入牢籠撥不開
酒色財氣宜早戒
貪求不免有非災
	此籤表示得籤者應注意小人包圍與逢迎、引誘，一旦落入陷阱就會難以抽身，需修身戒貪、正心、多聽逆耳忠言，才能免於禍害。
	You need to beware of the small people who surround you with fawning and coaxing. Once you are ensnared by them, it will be very hard to extricate yourself. You need to cultivate yourself to resist greed, be straight of mind, and heed earnest advice though it grates in your ears. Then, and only then, will you be able to stay clear of harm. 
	不心得者の阿諛迎合や誘惑等に要注意です。一旦罠にはまれば、なかなか這い上がれません。貪欲を戒め、心を正しくし、忠告をよく聞けば、災厄から逃れられます。

	34. 人生定業固無訛
引頸迎刀復奈何
若向空門閑寄蹟
恩波雨露不勝多
	此籤表示得籤者所問之事皆屬定數，應順其自然，學習以不同角度看待際遇領悟人生。
	What you ask for is already assured, and you should simply let nature take its course. Learn to comprehend life by viewing its ups and downs from different perspectives. 
	物事には定めがあります。自然の流れに従いましょう。異なる角度から境遇や人生を見極めましょう。

	35. 蓬窗草舍暫淹留
知命樂天休謾秋
竚看震雷驚曲竇
直教群蟄盡回頭
	此籤表示得籤者宜樂知天命，從容待時，不可急躁或發牢騷，屬於自己的機運就會到來。
	Be optimistic toward the mandate of heaven, bide your time calmly, do not be impetuous or complaining, and your opportunity will arrive. 
	よく天命を知り、穏やかに時を待ちましょう。焦らず、不平不満を言わなければ、時機はやってきます。

	36. 富潤屋兮德潤身
綽然由義復居仁
安如山岳難移動
百福千祥日日瑧
	此籤表示得籤者要修身養性，努力厚植實力，未來福德將向上提升。
	Cultivate your moral character, work hard to gather strength, and in course of time you will gain increasing good fortune.  
	精神の修養に努め、実力を鍛えれば、福気も徳も上昇していきます。

	37. 骨肉緣何有異心
自因疾病苦相侵
勸汝改圖行孝弟
挽回造化莫因循
	此籤表示得籤者目前的運勢不佳，應盡好自己的本分，改變家庭關係，做善事，則運勢自然會變好。
	You are currently beset by ill fortune, but if you do your best to fulfil your duty, change family relationships, and do good deeds, your fortune will naturally change for the better. 
	今は運気が良くありません。自己の本分を守り、家族関係を改善し、善行をなせば、運気は自ずから好転します。

	38. 莫道神明事渺茫
誠心禱告降嘉祥
福緣善慶真無爽
天道昭昭曲直彰
	此籤勸誡得籤者應誠心向善，多積功德，則能事事順利，平安，凡事用心，小心謹慎，必有好結果。
	Sincerely strive toward virtue and accumulating merit, then everything can be smooth and peaceful, and as long as you do all things diligently and carefully, they will surely have good outcomes. 
	誠心誠意、善徳を積めば、万事順調で平穏です。何事も身を入れて慎重にすれば、良い結果が生まれます。

	39. 我本慈帆大士身
扶危救苦濟紅塵
吉凶禍福雖前定
善念一萌神鬼欽
	此籤表示得籤者目前運氣不太好`若心存善念，助人為善，問題就會被解決掉，諸事小心謹慎，必能事事順利，逢凶化吉。
	Your luck is not so good at present, but if you keep benevolence in your heart and give help to others, your problems will be solved, while caution in every matter will assure that all goes well, and bad luck will turn to good fortune. 
	運気がさほど良くありません。善なる心で人のために善をなせば、問題は解決します。何事も慎重にすれば順調に行き、凶が吉となります。

	40. 汝今心地不分明
枉向神前禱告頻
富貴榮華無汝分
官非口舌與逡巡
	此籤告訴得籤者必須先自我反省，及時修正就可以改善現況，應多修德為善，積德。
	You need to first undertake self-reflection, and with timely correction you will be able to change the present situation. You should aim to do more to cultivate virtue and accumulate merit. 
	まずよく自分を見つめ直し、改善すれば状況も変わります。多くの善徳を積むことを心がけましょう。

	41. 百工勤業各須專
自有財源漸漸添
遇得殘冬春又至
東風烘煖換新年
	此籤表示得籤者目前運勢雖不如意，但要暫時為持現況，結交賢達，另一方面要充實自己的專業和知識，熬過了瓶頸，事事皆會順利。
	Even though your luck is not currently as you would wish it, you need to temporarily keep things as they are, befriend worthy people, and apply yourself to augmenting your expertise and knowledge. Once you get through this difficult period, all will go well for you.
	現在は不如意ですが、しばらく現状を維持し、良い人と交際しながら自分の専門技術や知識を磨き、苦難の道に耐えれば、順調になります。

	42. 十分財喜到君家
從此謀為事事嘉
管取一生康且泰
春風看徧上林花
	此籤表示得籤者的好運已經到來，計畫的事都能順利平安。
	Good fortune is now smiling upon you. All of your plans can progress smoothly and safely.
	好運がすでに到来しています。願いや計画は順調に叶うでしょう。

	43. 夏秋未免多啾唧
冬至方教境遇昌
莫近細人增口舌
好脩陰隲却災殃
	此籤表示得籤者的運勢會在冬季逐漸轉好，宜修身積德，才能避免受牽連而惹上災禍。
	Your luck will gradually change for the better in winter. You should cultivate your moral character and accumulate merit, then you will be able to avoid incurring and provoking calamity.
	運気が良い方向へ向かっています。精神を修養し、善徳を積めば、あらぬ災厄を逃れられるでしょう。

	44. 看來黑白要分明
其子縱橫布滿枰
汝却不知先一着
枉勞心力總難贏
	此籤表示得籤者應該有先機應變的能力，做任何事要三思而後行，千萬不要貪心，否則將前功盡棄。
	You need to have the ability to respond at the first opportunity. Before you do anything, think it out very carefully first and act only after this. Be absolutely sure not to give in to greed, or else all of your previous efforts will come to nothing. 
	機先を制し、確かな状況判断が必要です。何事もよく考えてから行動しましょう。欲を出せば、これまでの成果が水の泡になります。

	45. 官爵巍巍未可量
君恩隆重事無雙
船頭助爾風帆穩
萬里封侯大吉昌
	此籤表示得籤者目前鴻運當頭，凡事事事順心，因過去的努力有了回報，應該好好把握機會，發揮長才，未來前途一片光明。
	Good fortune is currently shining upon you, and everything is going well. Your previous effort has paid off, so you should seize the opportunity well, make the most of your abilities, and the future will stretch out brightly before you. 
	好運に差し掛かっています。努力が報われ、全てが順調です。しっかりと機会を捉え、才能を発揮すれば、前途洋洋です。

	46. 孤蹤漂泊等浮萍
欲渡無舟枉問津
若使當年行善事
何須今日叩神明
	此籤表示得籤者應自我反省，改過自新，放下身段，就會得到祝福。
	You need to self-reflect, correct your mistakes, turn over a new leaf, and be humble, then you will gain blessings. 
	よく反省して悔い改め、謙虚になれば、祝福が得られます。

	47. 同舟共命總成然
究竟中分善惡緣
卻看一輪明月照
清光照徹見媸姸
	此籤表示得籤者凡事的成敗完全在於自己的積極努力與否，平常應修身行善，才有光明的前程。
	The success or failure of all that you do will depend entirely on whether or not you apply yourself to it with vigor. Only if you habitually cultivate your moral character and do good works will you have a bright path ahead of you.
	成功も失敗も全て積極的に努力するか否かです。日頃から自分を磨き善徳を積めば、前途に光が差してきます。

	48. 千方百計總皆空
枉費心機不見功
直待雪消紅日上
另開局面見亨通
	此籤表示得籤者目前運勢處於低潮，欲速則不達，應該安分守己，多行善，等到時機到了運勢自然會轉變。
	Your luck is now at a low ebb, and the more haste you try to make, the less you achieve. You should be content with your lot, do good deeds, and await the opportune time when your luck will naturally turn.
	運気が停滞しています。急いては事を仕損じます。本分を守り、善を行い、時機を待てば、運気も転じるでしょう。

	49. 貴人相見便相親
真覺風光遠過人
無限榮華從此始
青春努力莫辭勤
	此籤表示得籤者現今應好好充實人生，懂得惜福，再艱辛的工作都要努力不懈，勇往直前。
	At present, you ought to be trying to make more of your life, while being thankful for what you have. Apply yourself tirelessly to all your work, however arduous, and press on with steadfast purpose.
	人生を充実させましょう。分相応に生き、つらい仕事にも努力を惜しまず、勇敢に前進しましょう。

	50. 神仙事業由前定
行向東來更向南
取坎填離成大業
長生不死是奇男
	此籤表示得籤者凡事都不要操之過急，要剛柔並進，才是成功之道。
	You must not act with undue haste in any matter, but should proceed with a combination of firmness and flexibility, as that and that alone is your path to success. 
	何事も性急なのはいけません。硬軟合わせ持つことが成功への道です。

	51. 天河清淺不生波
歲歲雙星安穩過
今屆秋期風浪發
恐驚織女起婆娑
	此籤表示得籤者要謹慎修德，凡事小心謹慎，防範未然，目前宜保守。
	Be prudent and cultivate virtue. Act cautiously in all you do, nip potential problems in the bud, and approach things with a conservative attitude for now. 
	身を慎み徳を積み、何事も慎重にして災いを未然に防ぎましょう。今は守りが吉です。

	52. 寶鏡塵埋久未磨
一朝拂拭起光華
本來神物稱奇祕
魑魅潛形洵足誇
	此籤表示得籤者面對機會要好好掌握，並且要努力突破，不可懈怠，相信自己，才能有好的成果。
	Jump at opportunity when it presents itself to you. You also need to strive for a breakthrough, never slacken your effort, believe in yourself, and then you will be able to gain good results.
	機会をしっかりと捉え、努力して前進し、怠惰を戒め、自分を信じれば、良い結果が生まれます。

	53. 急水灘前快着篙
艄公把舵更應牢
須教出得風波險
方見舟師手段高
	此籤告訴得籤者遇到困難的事時，要有堅定的毅力，腦筋要靈光，要運用智慧加以處理，才能脫離險境。
	You must persevere with a strong will when you encounter difficulty. As long as you rack your brain for inspiration and apply your wisdom, you will be able to overcome problems.
	困難の際は、不屈の意志と頭脳のひらめき、理知的な対応によって苦境を脱することができます。

	54. 從前作事總糊塗
此後修為要切磋
若得一心行正道
自然災悔盡消磨
	此籤表示得籤者凡事應三思而後行，應該要有明確的目標跟決心。
	Whatever you do, you should think very carefully before you act. You need to have clear objectives and resolution. 
	何事も明確な目標と決意を持ち、よく考えてから行動しなければなりません。

	55. 千倉米粟積如山
分惠饑貧事不難
勸子殷勤培善果
盛衰興廢本循環
	此籤奉勸得籤者若有能力，應該多多為善積德，救助貧困者，凡事將安然度過，並諸事如意。
	If capable, you should do good and accumulate merit. If you hold out a helping hand to the needy, you will safely weather difficulties in all matters, and everything will go well for you. 
	多くの善徳を積み、貧しき者に手を差し伸べれば、心は安らかに、万事思い通りに行くでしょう。

	56. 種得藍田玉一双
鳳凰相感為翱翔
貴人真有非常遇
代代兒孫保吉昌
	此籤表示得籤者的運勢漸入佳境，平時應多做善事積德，才能在自己的運勢上加分。
	Things are looking up for you. You should do good deeds and accumulate merit as more of a habitual practice, and then you will be able to add to your own good fortune.
	運気が佳境に向かっています。日頃より善徳を積めば、運気がより上昇していきます。

	57. 生平冷淡知音少
靜養根苗葆素真
共羨一枝黃菊好
秋深籬落自芬芳
	此籤表示得籤者目前運勢平平，宜保守低調，不可貪求，否則將一事無成，應多充實自己，等待時機到來。
	Your luck is at a medium level at present. You should be prudent and keep a low profile. Do not be greedy, or else you will accomplish nothing. You need to do more to cultivate yourself, and wait for the right opportunity to come.
	並みの運気です。結果を出すには何事も控えめにし、欲張ってはいけません。自分を磨き、時機の到来を待ちましょう。

	58. 回月十日風浪平
告君際遇在庚辛
凡是須循天理去
自然家室得康寧
	此籤表示得籤者凡事絕對不要到得違背良心去做，就能夠得到穩定與順利。
	You must be absolutely sure not to act against your conscience in any matter, for then you will be able to attain stability and success.
	良心に背いた行動をしなければ、何事も順調で安定します。

	59. 不為工賈不為農
黃卷青燈自苦攻
若問終身休咎事
試看龍虎與風雲
	此籤表示得籤者目前運勢不佳，要等待適當時機再行動，應努力充實自己，為日後做準備。
	Your luck has taken a downturn for now, and you need to wait for a suitable opportunity before you take action again. You should strive to cultivate yourself, and get ready for what lies ahead. 
	今は運気が良くありません。適切な時機を待つべきです。自己を磨きながら、その時に備えましょう。

	60. 常憑寶劍斬妖邪
十五年來事足誇
此去更宜韜晦好
磽磽易缺理無差
	此籤表示得籤者應檢討自己處事的方式。凡事應謙虛待人，事事才能順利又得心應手。
	You need to reflect upon the way you deal with things. You should act toward others with self-effacement in all matters, for only thus will you be able to conduct all matters smoothly and accomplish what your heart desires.
	自分の取り組み方を反省してみましょう。謙虚さを忘れなければ、万事順調で思い通りになります。

	61. 熟讀黃庭愛學仙
果然得遇好姻緣
秋風吹隨月中桂
看汝飛星上九天
	此籤表示得籤者的運勢再秋天轉好，應要好好充實自己，好運才能持久。
	Your luck is set to take an upward turn in the autumn. You need to work hard at bettering yourself, as only thus can you keep good fortune to last. 
	運気が好転しています。自己をよく磨き、好運を維持しましょう。

	62. 小智而今莫漫施
損人自損豈非癡
上天報應原無爽
風雨雷電詎有私
	此籤告誡得籤者不要運用小聰明來應付任何事，否則將會影響未來的前途。
	Be cautioned that you ought not to use guile to handle any matter, or else it will have an impact on your future prospects.
	こざかしい考えは捨てましょう。さもなくば前途は開けません。

	63. 我今與子說分明
此去崎嶇路不平
救得難中人一個
却憑陰隲免災生
	此籤表示得籤者運途不順，但只要多做善事積福德，自然能避免災禍發生。
	Though your fortune is on a rocky course, as long as you do more good deeds and accumulate virtue, you will naturally be able to keep disasters at bay. 
	運気は不順です。しかし多くの善徳を積めば、災厄は逃れられます。

	64. 爭名奪利竟何如
鏡裡看花總是虛
處世惟存忠厚好
閉門安樂享豐餘
	此籤奉勸得籤者要知足常樂。
	You are advised to keep in mind that happiness consists in contentment.
	足るを知ることが必要です。

	65. 褻瀆三光造孽多
汝今祈禱嘆無因
欲逃此日風波險
改過虔誠奉斗真
	此籤警示得籤者要好好反省，凡事多行善多積德，才能脫離險境。
	You need to thoroughly reflect on yourself, and constantly put more effort into doing good and accumulating merit, in order to break away from peril.
	よく自己反省し、多くの善徳を積めば、苦境を脱することができます。

	66. 陰謀詭計日益精
神目如電雷霆驚
人有千算天一算
自作自受最分明
	此籤表示得籤者的運勢好壞再於自己的所作所為，善有善報，惡有惡報，多做善事可讓自己的運勢轉衰為盛。
	Whether your fortune is good or bad depends on your own conduct and deeds. Good will be repaid with good, and bad repaid with bad. Doing more good deeds can reverse a decline in your fortune. 
	運気の良し悪しは自分次第です。善には善果、悪には悪果、多くの善をなせば運も吉へと転じます。

	67. 管取飄飄雨腋輕
忽沾雨露頓心清
勸君更俟凉風動
暑月途中熱不勝
	此籤表示得籤者在夏季諸事不宜，不宜躁進，需要等到秋涼時節，就能心想事成。
	The summer is inauspicious for you in many matters. Do not act impatiently, but rather wait for the cool days of autumn to arrive, when you will be able to achieve your heart’s desires.
	夏は万事に良くなく、軽率を慎みましょう。秋の涼しい時期になれば、願いが叶います。

	68. 忽見蛟龍起海中
雲騰致雨浪滔天
善人遇此心安定
庸俗相逢胆戰忡
	此籤告訴得籤者，行善積德可以化解變數，平時多準備，充實自我，將會逢凶化吉。
	Doing good deeds and accumulating merit can dispel uncertainties in your life. Make a practice of being better prepared and pursue self-cultivation, then you will be able to turn bad luck into good fortune.
	善徳を積めば、災厄を避けられます。日頃から自己を磨くことで、凶が吉へと転じます。

	69. 兒童竹馬喜相迎
共說神君吏治明
從此五風兼十雨
家家戶戶慶豐登
	此籤表示得籤者凡事有成，事事吉利，應把握機會，並心存善念。
	Success in everything is at your fingertips, and all is auspicious for you. You should grasp this opportunity, and keep good thoughts in your heart. 
	万事に吉で、成果が出ます。善なる心を失わず、機会を捉えましょう。

	70. 許汝三天有順風
開船平穩任西東
財源輻輳何須說
一路榮華命運通
	此籤表示得籤者若心靜平穩則事事順利，一帆風順。
	As long as you stay calm and poised, everything will go well for you, and all will be smooth sailing.
	落着いて心を穏やかにすれば、万事順調、順風満帆です。

	71. 今年坐賈勝行商
莫向江頭趁野航
待得陽生冬至後
出門事事見榮昌
	此籤表示得籤者凡事宜暫時忍耐守候，不可躁進，時機到了將會否極泰來。
	Put all matters on hold and wait patiently. Do not act overhastily, and in due course dark clouds will disperse and the sun shine down on your endeavors again. 
	しばらく焦らずにじっと耐えましょう。時機が来れば好運に転じます。

	72. 貧窮疾病倍傷神
失脫官非罪一身
求着此籤無一可
閉門靜守度秋春
	此籤表示得籤者目前諸事難成，任何計畫都要暫時延後，不宜躁進，需等待時機到來。
	Everything is hard for you to bring to fruition at present. You need to temporarily delay all your plans, and not act impatiently, but wait for the right time to arrive. 
	何事も成果が出ず、計画の進行も滞ります。焦らずに時期の到来を待ちましょう。

	73. 故人寄我一封信
約去他鄉共販絲
若遇龍潭須謹慎
平安全仗佛扶持
	此籤表示得籤者要謹慎小心，預防小人。
	You need to be doubly cautious and on your guard against villains.
	何事も慎重に、小人物に注意しましょう。

	74. 與子當年有宿因
同舟共濟勝周親
若能竟把真心托
添喜添財熟比倫
	此籤表示得籤者的錢財運很旺，但宜修養心性，不要與朋友交惡。
	This is a very fortunate time for you in money matters. But be sure to cultivate your temperament, and do not fall out with your friends. 
	良い財運を持っています。しかし精神の修養に努めながら、交友関係に注意しましょう。

	75. 萬里長空一雁飛
欲求同侶悵無依
勸君且就蘆洲宿
等待秋風振翼儀
	此籤表示得籤者目前運勢不佳，事事不順，目前先別急著做決定，需等待時機。
	You are having a spell of ill fortune, with nothing working out as it should. For the time being, do not rush into decisions, but wait until the opportunity is right.
	今は運気が良くありません。結論を急がず、時機を待ちましょう。

	76. 萬頃波濤一葉舟
安如磐石自夷猶
吉人原有神明佑
何必臨危事禱求
	此籤表示得籤者若平時有行善積德，心存正直，則會事事順利。
	As long as you habitually do good deeds to accumulate merit, and maintain uprightness of heart, all will turn out smoothly for you. 
	日頃から善徳を積み、誠実な心を持っていれば、万事順調です。

	77. 預知此去真消息
說汝聽時心莫寒
過得雪山千萬叠
別開生面與君看
	此籤告訴得籤者遇到艱難困境，不可以灰心喪志、自暴自棄，應更加努力，積德為善，才能逢凶化吉。
	When you run into a hard predicament, do not be discouraged or despair of yourself. As long as you step up your effort and act virtuously to accumulate merit, you will be able to turn bad luck into good fortune.
	苦境に立たされても、意気消沈することなく、さらに努力し、善徳を積めば、凶が吉に転じます。

	78. 龍宮貝闕最莊嚴
君去行商趁一航
財積如山人共羨
到家正值燕呢喃
	此籤表示得籤者時運顯達，凡事都很順利。
	Your fortune is under a bright influence, and everything should go well for you.
	時機が到来しています。万事順調です。

	79. 紫誥黃封耀古今
祥雲擁護使星臨
太平景象神人悅
海若咸懷效順心
	此籤表示得籤者的運勢將要好轉，應把握時機，特別要知恩圖報、以誠待人，不可以得意忘形。
	Your luck is set to take a turn for the better, and you should grasp its opportunity. You must, in particular, show gratitude for favor, treat people with sincerity, and not have your head turned by success.
	運気が好転しています。時機を捉え、恩を忘れず、誠実さを保ちましょう。天狗になってはいけません。

	80. 前生逋欠我深知
此日償還數適宜
莫便生嗔兼悔恨
塞翁失馬未為寄
	此籤表示得籤者不要因為不如意就怨天尤人，有因必有果，也有可能因禍得福。
	Do not grumble against heaven and blame other people because things do not turn out as you wish. Everything happens for a reason, and it might be a blessing in disguise.
	不如意だからといって運や人のせいにしてはいけません。結果には原因があり、災いが転じて福となることもあるのです。

	81. 季子歸來意氣驕
家人匍伏畏雄豪
豈知富貴榮華事
一似朝潮與暮潮
	此籤提醒得籤者不要因為一時得意就目中無人，待人處事要留餘地，勉得以後因果循環。
	Do not put on airs and look down on others because of a momentary triumph. Leave some leeway in dealing with people and matters, lest later on the law of karma causes you to reap as you have sown. 
	一時の成功で天狗になってはいけません。何事にも心に余裕を持ち、運気の循環を促しましょう。

	82. 鴻雁來時汝運通
吳頭越尾好從容
更看明月圓如鏡
遇得神仙便御風
	此籤表示得籤者的運勢再春夏時，諸事不宜，不要急躁，等到秋季才會好轉，一切順利。
	Your ill fortune in spring and summer bars everything from going smoothly. Do not be impetuous, but wait until your fortune takes a turn for the better in the autumn, as all will then go smoothly.  
	春や夏は何事も良くないため、焦りは禁物です。秋になれば好転し、順調になります。

	83. 萬里橋頭送客行
一番辛苦不須論
憑將三寸蘇張舌
唾手功成獨讓君

	此籤告訴得籤者，為人要謙和，勤勞為上，任何事都可以迎刃而解，一開始雖然辛苦，但只要克服困難、發揮所長，將有成功的一天。
	As long as you conduct yourself modestly, and seek to rise by diligent endeavor, everything can be surely attained. Though there may be hardship at the outset, you just need to surmount the difficulties, apply your abilities to best effect, and your day of triumph will come.
	謙虚さと勤勉さにより、問題が解決されます。最初は苦労しますが、困難を克服し、能力が発揮できれば、成功する日がやって来ます。

	84. 青蚨盈萬積如邱
收拾無從嘆不休
好把一繩穿貫去
教君怕足更何求
	此籤勸誡得籤者的錢財很多，應多用在慈善事業，別被錢財所奴役了。
	You have plenty of money that you should use more liberally for philanthropic purposes. Do not be enslaved by money. 
	多くの財産があれば、それを慈善に使いましょう。金の亡者になってはいけません。

	85. 命犯孤辰只合休
鴛鴦兩下遂溪流
枯楊豈肯重生葉
風雨飄零空自愁
	此籤表示得籤者目前運勢不佳，事事不順，但只要修身立德，廣植福田，做善事就可以脫離險境。
	You are beset by poor luck for the present, and nothing is working out well. But as long as you cultivate high moral values, spread the seeds of blessings, and do good deeds, you can break free from all misfortune.
	今は運気が良くなく、何事もうまくいきません。しかし修養に努め、善徳をなせば、苦境から脱します。

	86. 生長江河慣御船
誰知翻覆有多端
青龍若遇當無恙
白虎相冲心膽寒
	此籤勸誡得籤者要有危機意識，要預防突發事件發生。
	Crisis awareness is a must for you. Take precautions against the occurrence of sudden emergencies.
	常に危機意識を持ち、突発的な事態の発生を防ぎましょう。

	87. 長舌之言不可聽
世間最毒婦人心
汝今問我凶和吉
同氣三人可斷金
	此籤提醒得籤者不要聽信別人的謠言，平心靜氣可享吉祥好運。
	Be reminded not to pay heed to other people’s groundless allegations. Think calmly with a fair mind, and you will be able to enjoy good fortune. 
	流言飛語を信じてはいけません。冷静さを保てば吉運が到来します。

	88. 有人販得洞庭紅
鉅萬財源頃刻通
男子運來難預料
今朝送汝一帆風
	此籤表示得籤者的時運已經到了，只要好好把握，就能平步青雲，諸事順利。
	Your lucky days have come, and as long as you grasp them well, you will be able to rapidly go up in the world and succeed at everything.
	時機の到来です。これを逃さなければ、出世をし、万事順調です。

	89. 東舍烹牛禱不靈
不如西舍點青燈
上天感應憑方寸
一念精誠神鬼欣
	此籤表示得籤者凡事要秉持真心，用心對待人、事、物，努力將不會白費。
	Stay sincere in everything, be attentive to all people, all matters and all things, and your hard work will not be in vain. 
	真心を持ち、何事にも誠実に対応すれば、努力は報われます。

	90. 梓匠輪輿一事耑
養家糊口足盤餐
莫生奢望思遷業
惹得風波反不安
	此籤提醒得籤者做事要三思，不要有不切實際想法，凡事要謙讓忍耐，知足常樂。
	Be reminded to think very carefully before you act. Do not have unrealistic ideas, be modest and patient in all things, and find happiness in contentment with what you have. 
	よく考えて行動すべきです。非現実的な考えなど厳禁です。何事も謙虚になり、足るを知りましょう。

	91. 分明一樹牡丹花
正欲開時艷若霞
忽遇妬花風雨至
摧殘頃刻委泥沙
	此籤表示得籤者目前運勢不佳，做事要三思，凡事低調行事，等到時機到了再出發。
	You are presently under a cloud of ill fortune, so you need to be very cautious, keep your head down, and wait until the time is right to chance your luck again. 
	今は運気が良くありません。熟慮してから行動し、何事にも控えめにして時期の到来と再出発を待ちましょう。

	92. 萬事如無忍最宜
勸君三覆細尋思
逢人切莫輕唐突
須學留侯進履時
	此籤表示得籤者做任何事情時，必須三思而後行，不可以意氣用事。
	Consider very carefully from all angles before you take action. Do not act impetuously. 
	何事も熟慮してから行動し、感情的になってはいけません。

	93. 泰華峰巅覓住家
果然地位迴堪誇
豈知歷盡登臨苦
方占山頭壹片霞
	此籤勸誡得籤者若想要榮華富貴，地位崇高，功成名就，必需要有一番勞苦奮鬥，努力不懈。
	There is no such a thing as a free lunch. You must work hard and unremittingly if you wish to attain wealth, high position and recognized success. 
	富や名声、高い地位、功名を得たいのならば、苦労を厭わず努力することです。

	94. 昔日漁父入桃源
雞黍相留笑語喧
今日再來無覓處
都因福薄與緣慳
	此籤表示得籤者過去有一個很好的機會，但是沒有把握住。緣份無法掌握，一切順其自然，不須苦苦追尋。 
	You had a great opportunity before, but let it slip away. You cannot control fate, so let nature take its course and do not strive bitterly against it.
	好機はすでに去ってしまいました。縁は掴むものではありません。全てを自然に任せ、追わないようにしましょう。

	95. 墻圍竹木稻盈田
雞犬桑麻境地偏
完却官糧無別事
太平世界一神仙
	此籤表示得籤者的功名即將來到，如果加以行善積德，光明前途更是無限量。
	Success and honor will soon land in your lap. Do good deeds, and your future will be lit with unlimited brightness. 
	功名を上げる時が到来します。善徳を積めば、まさに前途洋洋です。

	96. 到處生財人莫知
何須奢望遠求之
一兩黃金四兩福
無如命運本參差
	此籤表示得籤者宜守舊、固守本業，不宜強求，不然恐怕會有意外災禍。
	You should stick to your old practice and business, and should not try to force things, otherwise disaster might befall you. 
	本分をわきまえ、伝統を固守しましょう。無理に追いかけると事故や災厄に見舞われます。

	97. 目今雖遇颶風狂
雞犬逢時免禍殃
依舊一天晴色好
教君安穩樂徜徉
	此籤表示得籤者雖遇到艱苦的困境，暫時忍耐到年底將會漸入佳境，最後是家庭美滿，事事如意，生活無憂無慮。
	Despite coming up against difficulties, all will turn out well at the close of the year so long as you are patient. In the end, a happy family, fulfilled wishes, and a carefree life lie in store for you.
	つらい苦境にありますが、それに耐えると、年末には佳境に入ります。家庭は円満、万事順調、生活も心配ありません。

	98. 榮華富貴爵巍峨
忠孝之人感太和
不遇風波無患難
元亨利貞致福多
	此籤表示得籤者的未來是充滿的希望，勢必平步青雲，扶搖直上，集榮華富貴於一身，福氣滿滿。
	You have a rosy future. You are set to rapidly rise in the world, gather wealth and prestige, and enjoy every blessing. 
	将来が希望に溢れています。福気が充満し、急激に評価が上がり、栄光、富、名誉が集まります。

	99. 簷前忽聽鵲聲喧
知有佳音到汝門
官職遷陞行客至
百凡順遂不須論
	此籤表示得籤者出門可逢貴人，災厄遠離，家運和合萬事皆成，這是一支好籤，諸事順利皆成。
	Your benefactor is out there waiting for you. Misfortune will stay far away, harmony will prevail in your home, everything will go well for you, and all your efforts will meet with success. 
	家を出れば恩人に出会い、災厄は離れ、家運も上がって万事に成就します。何事も順調です。

	100. 
此籤一百最難逢
氣象巍峨實不同
識得謙沖持滿意
萬人頭上逞英雄
	此籤表示運勢極佳，不管做什麼事都是出類拔萃、一明驚人，所以要珍惜這一份福報，以謙卑的心面對任何事物，秉持善行為人謙虛、回饋於社會幫助他人，功名雖遲，是大器晚成。
	All the gods are smiling upon you, and you will excel in whatever you do. Therefore, you must treasure this karmic reward, be humble toward everything, keep being good with befitting modesty, and give back to society by helping others. Then success and honor, though coming late, will crown your life at last.
	すばらしい運気です。すばらしい成果が得られますので、この福を大事にしてください。何事にも謙虚になり、善を行い、人のために社会に還元しましょう。大器晩成で、功名が上がるのは遅くなります。



